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Nyomtatott és online sajtó 
 

Hankó Balázs: az idén 3754 milliárd forintot költ családtámogatásra az állam 
2025. február 4. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata, kormany.hu 

Az idén 3754 milliárd forintot fordít családtámogatásokra az állam, ami 447 milliárd forinttal 

több, mint az elmúlt évben - jelentette ki a kulturális és innovációs miniszter a 

családszervezetek évindító értekezlete alkalmából megtartott sajtótájékoztatóján, kedden 

Budapesten. A magyar családpolitika különlegessége, hogy az elmúlt években 30 olyan 

intézkedést hozott a kormány, amelyek minden élethelyzetben az életkezdéstől, a házasságon 

és a gyermekvállaláson át segítenek, és anyagi biztonságot teremtenek a családoknak, a 

gyermeket vállalóknak - közölte Hankó Balázs. Ugyanakkor nem odaadják, hanem otthagyják 

a támogatást a családoknál, ami 2025-ben azt jelenti, hogy adókedvezmények formájában 754 

milliárd forint marad ott a családoknál, illetve 2011 óta, összesen 4400 milliárd forintnyi 

adókedvezményt vehettek igénybe a családok - tette hozzá. Az idén azt is vállalja a kormány, 

hogy tovább egyszerűsíti a családtámogatási rendszert, illetve az ország minden pontján és 

"külhonban is" elindítják a védőnői képzéseket, hiszen ez gyermekeink és családjaink védelmét 

jelent - fűzte hozzá. A megvalósítás támogatói, a kormány kinyújtott kezei azok a 

családszervezetek, amelyek minden élethelyzetben a magyar családok mellett állnak és tovább 

tudják erősíteni azt a családbarát politikát, amit a kormány 2010 óta folytat a magyar jövő 

érdekében - mondta Hankó Balázs. 

 

Hankó Balázs: a nyugat-balkáni országok és Magyarország együttműködése új 

szintre lépett 
2025. február 4. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Hír TV, Magyar Szó 

A nyugat-balkáni országok és Magyarország együttműködése a felsőoktatás, a kutatás-

innováció és a kultúra területén új szintre lépett, új sebességet nyert - hangsúlyozta a kulturális 

és innovációs miniszter kedden, Budapesten, a térség országainak oktatási, kutatási és 

kulturális minisztereinek kétnapos tanácskozása után. Hankó Balázs az esemény eredményeit 

ismertető, a Magyar Zene Házában tartott sajtótájékoztatóján elmondta: hétfőn és kedden 

Albánia, Bosznia-Hercegovina, Észak-Macedónia, Koszovó, Montenegró, Szerbia oktatási, 

kutatási és kulturális miniszterei és miniszterhelyettesei képviselték országaikat az első 

magyarországi-nyugat-balkáni oktatási, kutatási és kulturális csúcstalálkozón. "Kiemelt 

érdeklődés volt tapasztalható az együttműködésre azért, mert Magyarország elkötelezett a 

nyugat-balkáni országok európai uniós csatlakozása mellett" - fogalmazott a tárcavezető, aki 

szerint a tavalyi magyar soros EU-elnökség alatt több sikert is elért Magyarország ebben a 

kérdésben. "Elkötelezettek vagyunk ennek a továbbvitelében" - jegyezte meg. 
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Együttműködés a jobb felkészültség és a határokon átnyúló katasztrófa-

megelőzés érdekében 
2025. február 4. – MTI, Ma7, Karpatinfo.net 

A Nemzetstratégiai Kutatóintézet vezetésével – valamint a Szabolcs-Szatmár-Bereg Vármegyei 

Tűzoltó Szövetség, az Asociatia Multisalva, a "Derceni Egyházi Önkéntes Tűzoltóság" 

Jótékonysági Szervezet, a Nagydobrony Térség Fejlesztéséért Civil Szervezet és Tiszacsernyő 

Önkormányzatának partneri szerepvállalásával – 2025. január 1-jén vette kezdetét a 

PRE_SAFE névre keresztelt EU-s projekt megvalósítása a PARTNERSÉG HATÁROK NÉLKÜL 

jelmondat mentén. Szász Jenő, a projektet vezető Nemzetstratégiai Kutatóintézet elnöke 

kifejtette, hogy az NSKI és a Magyar Tűzoltó Szövetség 2015 áprilisában azzal a céllal hozták 

létre a Kárpát-haza Önkéntes Tűzoltó Hálózatot, hogy továbbképzések szervezésével, az 

eszközállomány felmérésével és összehangolt fejlesztésével, a régiók közötti határokon átívelő 

kapcsolatok bővítésével, az utánpótlás toborzásával, valamint a tagszervezetek pályázatainak 

segítésével, illetve hálózatfejlesztési projektek összeállításával és megvalósításával erősítsék a 

Kárpát-medencei önkéntes katasztrófavédelmi szervezetek felkészültségét és a 

katasztrófahelyzetekre való reagálási képességét. 

 

A TINTA Könyvkiadó 5 millió Ft keretösszeggel kiírta a Lőrincze Lajos 2025. könyv- 
és könyvtárbővítési pályázatot 
2025. február 4. – MTI  

A TINTA Könyvkiadó, mint a legnagyobb hazai nyelvészeti kiadó, 5 millió Ft-os keretösszeggel 

könyv- és könyvtárbővítési pályázati alapot hozott létre. A Lőrincze Lajosról elnevezett 

pályázat célja az iskolai és a közkönyvtárak ellátása új, korszerű szótárakkal, nyelvészeti 

kézikönyvekkel és nyelvi munkafüzetekkel. A TINTA Könyvkiadó, mint a legnagyobb hazai 

nyelvészeti kiadó, 5 millió Ft-os keretösszeggel könyv- és könyvtárbővítési pályázati alapot 

hozott létre. A Lőrincze Lajosról elnevezett pályázat célja az iskolai és a közkönyvtárak ellátása 

új, korszerű szótárakkal, nyelvészeti kézikönyvekkel és nyelvi munkafüzetekkel. Pályázhatnak 

hazai és határon túli könyvtárak, oktatási intézmények és alapítványok, amelyek így 50%-os 

pályázati áron juthatnak az anyanyelvi nevelést segítő, a nyelvi kompetenciát fejlesztő 

kiadványokhoz. 

             
Orbán Balázs hologramként szólt az udvarhelyiekhez 
2025. február 4. – maszol.ro 

Több helyszínen, számos programmal tisztelegtek hétfőn, Székelyudvarhelyen Orbán Balázs 

születésének 196. évfordulóján a legnagyobb székely emléke előtt. A kora esti órákban az 

„ünnepelt” a városháza erkélyéről hologramként szólt az udvarhelyiekhez. Hétfőn, február 3-

án, Orbán Balázs születésének 196. évfordulóján, Székelyudvarhelyen számos programmal, 

több helyszínen is tisztelegnek a legnagyobb székely emléke előtt. A rendezvénysorozat 
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fénypontját az Orbán Balázs három évtizeddel ezelőtt felavatott Városháza téri szobránál 

délután három órától tartott ünnepi műsor jelentette, ahol a Székelyudvarhelyi 

Hagyományőrző Székely Huszárezred díszszemléjét követően felléptek az Orbán Balázs 

Általános Iskola tanulói, valamint Szűcs-Olcsváry Gellért, a Tomcsa Sándor Színház színésze. 

Ünnepi köszöntőt mondott Szakács-Paál István polgármester, Kovács István, a Magyar 

Unitárius Egyház püspöke, valamint Székelyudvarhely testvérvárosa, Budavár, Budapest I. 

kerület nevében Fodor Artur alpolgármester, majd a megemlékezés koszorúzással zárult. A 

székelyudvarhelyi polgármesteri hivatal és a Művelődési Ház közös szervezésű programja 

Szejkefürdőn folytatódott, ahol megkoszorúzták a legnagyobb székely sírját. 

 

A SRI-t ellenőrző parlamenti bizottság titkára lett Csoma Botond 
2025. február 4. – maszol.ro 

Megválasztotta a parlament a Román Hírszerző Szolgálatot (SRI) és a Külügyi Hírszerző 

Szolgálatot (SIE) ellenőrző bizottságok összetételét. Az SRI-bizottságot a szociáldemokrata 

Eugen Bejinariu, a SIE-bizottságot a PNL-s Alexandru Muraru elnököli. A bizottság titkárának 

választották Csoma Botond RMDSZ-es képviselőt, a külügyi hírszerzést felügyelő bizottság 

egyik tagja pedig Turos Lóránd szenátor.  

 

Bíróság előtt a székelyudvarhelyi bentlakásomlás-ügy vádlottjai  
2025. február 4. – szekelyhon.ro 

Három személy ellen emelt vádat az ügyészség a Székelyudvarhelyen több mint egy éve történt 

tragédia miatt, amikor a Tamási Áron Gimnázium bentlakásának omlása nyomán két diák 

életét vesztette. V. Zsolt műépítészt, L. Szilveszter Sándort, az ásást végző cég ügyvezetőjét és 

az épületfelújítási projektben az épület tulajdonosát, a Gyulafehérvári Érsekséget képviselő S. 

Károly Róbertet az 1995. évi 10. számú, az építkezések minőségére vonatkozó törvény egyes 

előírásainak megsértésével vádolják. Ezek az előírások olyan építkezés tervezésének, 

tervellenőrzésének, szakértői vizsgálatának, kivitelezésének büntetését írják elő, amelynek 

során nem tartották be a stabilitásra vonatkozó műszaki előírásokat, ezzel veszélyeztetve egy 

vagy több személy életét vagy testi épségét, és emberéletek elvesztését, súlyos sérüléseket, az 

épület vagy a berendezések részleges vagy teljes megsemmisülését eredményezték. 

Ugyanakkor két személy sérelmére elkövetett bántalmazással, valamint engedély nélkül vagy 

az előírások betartásának elmulasztásával végzett építkezési munkálatokban való 

bűnrészességgel is vádolják őket. 

 

Ezt üzeni Daniel David oktatási miniszter a román érettségire készülő magyar 

diákoknak 
2025. február 4. – maszol.ro 

Fontos célkitűzésnek tartja a magyar diákok hatékonyabb románoktatását, a nyelvi táborokat 

és cserediák-programokat, jobb román nyelv és irodalom tantervet és tankönyvet ígér, 

elkötelezett a diákok tehermentesítése mellett, és van egy jó tanácsa a román érettségire 
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készülő magyar diákoknak – ezekről beszélt többek között Daniel David oktatási miniszter a 

Maszolnak adott interjúban. 

 

Szakértő a Krónikának az új kerettantervekről: szakítani kéne a tantárgyalapú 

megközelítésekkel  
2025. február 4. – Krónika 

Széles körben vitát váltott ki a bukaresti oktatási minisztérium által március 6-áig közvitára 

bocsájtotta új középiskolai kerettanterv. Egyelőre főként az általános, azaz a többségi új 

kerettantervek vannak fókuszban, a Romániai Magyar Pedagógusok Szövetsége (RMPSZ) 

pedig nyilván a magyar oktatás szemszögéből fogja megközelíteni a kerettantervi javaslatokat 

– mondta el a Krónikának a szövetség általános alelnöke. Ferencz-Salamon Alpár 

történelemtanár kifejtette, szerinte az új kerettantervek kidolgozása során szakítani kellene a 

merev óraszámokra épített követelményekkel, és ehhez pedagógiai mentalitásváltás is 

szükségeltetik.  

                              
Új vezetése van a Selye János Egyetemnek 
2025. február 4. – Felvidék.ma, Ma7 

Szlovákia egyetlen teljes szervezettségű, magyar nyelven oktató felsőoktatási intézményének 

élére Peter Pellegrini köztársasági elnök még január 23-án nevezte ki Tóth Jánost a Selye János 

Egyetem rektorává, akinek rektori megbízatása február 1-jével kezdődött. Tóth János az 

egyetem élére újonnan kinevezett rektor 2009-2017 között rektori tisztségben, később 

rektorhelyettesként tevékenykedett a felsőoktatási intézményben – Juhász Györgyöt váltva, aki 

fejlesztésért felelős rektorhelyettes lett. z egyetem február 4-én a közösségi hálón tette közzé, 

hogy az Akadémiai Szenátus február 3-i ülésén egyhangúlag támogatta az egyetem 

rektorhelyettesi tisztségeinek betöltésére irányuló rektori javaslatot. Ma pedig az egyetem 

rektora kinevezte az intézmény új rektorhelyetteseit. Eszerint az oktatásért felelős 

rektorhelyettes Seres Huszárik Erika, egyetemi docens lett. A tudományért, kutatásért és 

külkapcsolatokért felelős rektorhelyettesnek Puskás Andrea egyetemi docenst nevezte ki. Az 

akkreditációért és minőségbiztosításért felelős rektorhelyettes Nagy Melinda, egyetemi 

professzor lett. Míg a volt rektort, Juhász György egyetemi docenst a fejlesztésért felelős 

rektorhelyettessé nevezték ki. 

 

Évet értékelt a zselízi Csemadok 
2025. február 4. – Ma7, Felvidék.ma  

Folytatva az elmúlt évek lendületét, 2024-ben is produktív évet zárt a Csemadok Zselízi 

Alapszervezete. „Az év folyamán az alapszervezetünk összesen 21 saját rendezvényt valósított 

meg, emellett további 14-ben társszervezőként vettünk részt. Ezek között találhatóak voltak 

kulturális és irodalmi rendezvények, megemlékezések, közösségépítő alkalmak, 

hagyományőrzések, sportesemények, nótaestek, de voltak idegenforgalmi, turisztikai, 
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helytörténeti és gasztro tematikájú rendezvények, sőt szemétszedés is. Az ősz folyamán 

ráadásul egy könnyűzenei fesztivált is szerveztünk a parkban, akárcsak társszervezői voltunk a 

legnagyobb hagyományú felvidéki népművészeti seregszemlének, a tavaly 58. alkalommal 

megrendezett Országos Népművészeti Fesztiválnak is” – fogalmazták meg az értékelőben. 

Kifejtették, hogy szorosan együttműködnek a Sacherhaus Polgári Társulással, a Tiszta Forrás 

Alappal, a Torma Gábor Egyesülettel, a zselízi városi hivatallal és az önkormányzattal, a Kincső 

Néptáncegyüttessel, az Őszirózsák énekcsoporttal, a Franz Schubert Vegyeskarral, a helyi 

alapiskolával, gimnáziummal, óvodával és a Mózeskosár Református Bölcsődével, valamint a 

református és a katolikus egyházzal. 

 

Végh Piroska: Van itt egy aktív Csemadok tömeg, akivel lehet jól és szépen 

dolgozni 
2025. február 4. – Ma7  

Imád énekelni, szervezni, de szívesebben marad a háttérben a Csemadok friss Közművelődési 

díjasa, a felsőszeli Végh Piroska. A díj további kitartó munkára ösztönzi, bár - ahogy mondja, 

mindig kell egy jó csapat. Mindig biztonságos és jó szervezés fémjelezi a felsőszeli Végh Piroska 

segítségével megrendezett eseményeket. A friss Közművelődési díjas mátyusföldi Végh Piroska 

a felsőszeli Csemadok szervezetének elnöke, szívében ott dobog a hetvenötéves szervezet. 

Megtisztelőnek és felemelőnek érzi, hogy gondoltak rá a díjazás során, hiszen jól esik az 

embernek a dicséret. „Ahhoz, hogy az ember jól tudjon és akarjon dolgozni, kell a dicséret és a 

motiváció is. Aki dolgozik, azt mindig éri kritika is – és sokszor ez olyan emberektől jön, akik 

el sem tudják képzelni, milyen a közösségért tett munka. De hála Istennek, akadnak azért szép 

számmal olyanok is, akik jönnek és »megsimogatják« az ember fejét, megveregetik a vállát, és 

elmondják, hogy ez bizony jó mulatság, derék munka volt” – beszélgetünk Végh Piroskával, 

akinek kedvenc „csemadokos tevékenységei” közé a szervezés tartozik. Nagyon szeret énekelni 

és zenével foglalkozni is. 

 

Bocskai előtt tisztelegtek Kassán 
2025. február 4. – Felvidék.ma  

A Bocskai Keresztyén Társaság (BKT) február 3-án megemlékezést szervezett a kassai Bocskai 

emléktáblánál. Göőz László, a BKT elnöke köszöntötte a megjelenteket. Elmondta, jubileumi 

évbe értünk, mert tíz éve alakult a BKT. Az alapítást támogatta és elősegítette Ft. Erdélyi Géza 

református püspök is. Neki köszönhető, hogy Bocskai szobra Kassára került, mely egyelőre a 

református parókia udvarán áll. Az emléktáblát, mely előtt állunk, a Hajdu-Bihar vármegyei 

Bocskai István Egyesület ajándékozta. Megemlítette, a társaság konferenciát szervezett Kassán 

és Kismarján a névadó tiszteletére, Kassán Bocskai-oklevelek kiállítására került sor a Csáky-

Dessewffy-palotában. A kassai levéltárban 60 vele kapcsolatos oklevél vár feldolgozásra. 

Végezetül leszögezte, a BKT rendezvényeinek fő célja, a civil társadalom figyelmének felkeltése 

a vallás, a reformáció és a keresztyénség iránt. „Ez küldetésünk!” 
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Jókai-emlékév: Jókai és a nőírók 
2025. február 4. – Bolemant Lilla – Új Szó  

A Jókai-regények feminista olvasata nem vonja kétségbe a szerző és műve értékét, rámutathat 

viszont olyan összefüggésekre, amelyek a mai olvasó számára fontosak lehetnek, közelebb 

hozhatják a műveket és a művek keletkezésének korát a fiatal olvasókhoz. Jókai Mór nagy 

kedvenceim közé tartozik, tizen-huszonéves koromban sok regényét elolvastam, és a mai napig 

is időnként visszatérek hozzá. Amikor az 1990-es években felszabadult a könyv-piac, végre 

nálunk is elérhetővé váltak a feminizmus alapművei és elindult a feminista irodalomkutatás is, 

két új szempontból nézhettem rá Jókaira és műveire. Az egyik annak felismerése, mennyi 

sztereotípiát tartalmaznak a művei, ami a női és férfi szerepeket illeti, a másik pedig, hogy ő 

maga határozottan kiállt a női szerzők és műveik fontossága és létjogosultsága mellett. 

"Feminista olvasatom, amely a női és férfi szerepek sztereotip bemutatását, a női szereplők 

egyoldalú ábrázolását értelmezi, nagyon eltérő azoktól a magyarázatoktól, amelyeket az 

iskolában hallhatunk még a mai napig a kötelező olvasmányok kapcsán. Jókai művein 

keresztül a mai napig szinte kizárólag ugyanazokat az értékeket szeretnék közvetíteni, mint 

amit keletkezésük idején jelentettek." 

                 
Topolya: Sportegyesületek és civil szervezetek pályázhatnak költségvetési 

eszközökre 
2025. február 4. – Vajma.info, Pannon RTV 

Civil szervezetek és sportegyesületek pályázhatnak költségvetési eszközökre Topolyán. A 

pályázati dokumentáció február 12-ig adható át. Megjelentek a pályázatok Topolya község 

költségvetési eszközeinek odaítélésére. A kiírások a civil szervezetekre és a sportegyesületekre 

vonatkozik. Nyilvános pályázat jelent meg Topolya község költségvetési eszközeinek 

odaítélésére a község területén működő sportszervezetek és a sport terén megvalósítandó 

külön programok 2025. évi társfinanszírozására. A keret 45 millió dinárt tesz ki, valamint 

további 7,7 milliót rendezvények szervezésére ítélnek oda. Ugyancsak nyilvános pályázat jelent 

meg a Topolya község területén működő polgári egyesületek programjainak és projektjeinek 

finanszírozására és társfinanszírozására szánt költségvetési eszközök 2025. évi odaítélésére. A 

társfinanszírozására szánt költségvetési eszközök 2025. évi odaítélésére vonatkozó keret 

27.470.000,00 dinárt tesz ki. 

 

A Belgrádi Egyetem Rektori Kollégiuma visszautasította Vučić felhívását 
2025. február 4. – Magyar Szó 

A Belgrádi Egyetem Rektori Kollégiuma ma visszautasította Aleksandar Vučić államfő a 

párbeszéd megkezdésére vonatkozó felhívását. – Az állami szervek képviselőinek nyilvános 

megnyilvánulásaiban tapasztalható következetlenségek nem győznek meg bennünket arról, 

hogy a hallgatói követelések teljesítéséhez vezető párbeszéd lehetséges, vagy hatékony lenne, 

ha azt olyan felek között történne, amelyeknek nincs mandátumuk a követelések 
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https://ujszo.com/regio/jokai-emlekev-jokai-es-a-noiro
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/30370/Topolya-Sportegyesuletek-es-civil-szervezetek-palyazhatnak-koltsegvetesi-eszkozokre.html
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/30370/Topolya-Sportegyesuletek-es-civil-szervezetek-palyazhatnak-koltsegvetesi-eszkozokre.html
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megvitatására, és amelyekhez a követeléseket nem is intézték – áll a közleményben. A 

kollégium hozzátette, hogy ez a felhívás olyan időpontban érkezett, „amikor egy általánosan 

tapasztalható bizalmatlansági légkörben már minden erkölcsi és jogi normát áthágtak.” – Az 

egyetem képviselőiként és akadémiai polgárokként tovább csökkenti a párbeszéd lehetőségébe 

vetett hitünket az akadémiai közösség ellen folytatott folyamatos médiahadjárat, valamint a 

még brutálisabb és elfogadhatatlan fizikai támadások a közterületeken – tették hozzá. 

 

Újvidék és az újvidékiek 
2025. február 5. – Magyar Szó 

A Vajdasági Fotó-, Film- és Videószövetség szervezésében szerdán 18 órakor nyílik meg az 

Újvidék és az újvidékiek (Novi Sad i novosadjani) című tárlat, amelyen 17 vajdasági fotós képei 

tekinthetők meg. Kolléganőnk, Dávid Csilla Impressziók című fényképe első helyezést ért el, 

Diósi Árpád kollégánk Esernyő címmel benevezett fotója pedig második helyezést ért el. 

 

A lélek anatómiája – Az értelem, a lelkiismeret és a szabad választás működése 
2025. február 4. – Pannon RTV  

Ezzel a címmel tartottak előadást Magyarkanizsán, az Eleki Életmódközpont Út az egészséghez 

elnevezésű előadás-sorozatának részeként. Az előadást a magyarkanizsai Kuckó 

Nagycsaládosok Egyesülete szervezte, amely már 10 éve rendez hasonló eseményeket. A 

programok túlnyomó része főzőkörökből áll, de lelki témájú előadásokat is hallhatnak az 

érdeklődők. Medgyesi Hajbel Anikó, szervező: „Ezeket az előadásokat azért kezdtük el 

szervezni, mert nagyon sok embernek fontos volt, hogy váltson, vagy betegség miatt, vagy pedig 

tudatosan, és ehhez hozzátartozik az étkezés. Úgy próbáltuk összehozni, illetve szervezni az 

egészet, hogy mindenki be tudja építeni a diétájába. Ha cukorbeteg, ha magas vérnyomásos, 

ha fogyókúrát tart, illetve, ha valamilyen érzékenységről van szó.” 

                   
Megkezdődtek az évértékelő közgyűlések a KMKSZ alapszervezeteiben 
2025. február 4. – karparaljalap.net, Karpat.in.ua 

A Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség (KMKSZ) alapszervezeteiben megkezdődtek a soron 

következő évértékelő közgyűlések. 2025. február 2-án a sárosoroszi és a benei alapszervezetek 

tagjai gyűltek össze, hogy számot vessenek az elmúlt év eredményeivel, kihívásaival, illetve 

megvitassák a közösség előtt álló feladatokat. A Sárosoroszi Alapszervezet közgyűlésének a 

Szent Anna római katolikus templom plébániája adott otthont. Hiába Krisztina, aki immár két 

éve tölti be az elnöki tisztséget megbízott vezetőként, részletesen ismertette a 2024-es esztendő 

eseményeit és eredményeit. Kiemelte, hogy a magyar kormány támogatásának és a „KMKSZ” 

Jótékonysági Alapítvány közreműködésének köszönhetően folytatódtak a különböző szociális 

támogatások kifizetései. A Benei Alapszervezet is megtartotta évértékelő közgyűlését a helyi 

művelődési házban. Az alapszervezet jelenleg 287 tagot számlál, és az elnöki beszámolót id. 

Molnár László tartotta. Beszédében kiemelte, hogy a nehéz körülmények ellenére az 
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alapszervezet mindent megtett annak érdekében, hogy a magyar közösség számára 

kiemelkedően fontos események és rendezvények ne maradjanak el.  

 

Kárpátaljai magyar és ukrán gyerekek téli tábora a Rákóczi Szövetség 

szervezésében 
2025. február 4. – Karpat.in.ua 

Kárpátaljai magyar és ukrán gyerekek együtt pihenik ki a háború okozta stresszt és traumát a 

Rákóczi Szövetség sátoraljaújhelyi bázisán szervezett téli táborban. Az ungvári magyar 

főkonzulátus közreműködésével olyan ukrán nemzetiségű diákok is pihenhetnek a Rákóczi 

Szövetség sátoraljaújhelyi téli táborában, akiknek a szülei katonai szolgálatot teljesítenek a 

háborús övezetben. A háború a gyerekeket különösen megviseli, hangsúlyozzák a szervezők, a 

pihenés és kikapcsolódás az egyik legnagyobb kincs és ajándék, amit jelenleg kaphatnak. Öt 

héten keresztül több turnusban összesen 700 kárpátaljai magyar és ukrán diákot fogadnak a 

Rákóczi Szövetség téli táborai, amelyek a MOL és a Miniszterelnökség támogatásának 

köszönhetően valósulhatnak meg. 

 

Újabb elesett kárpátaljai katonákról érkezett gyászjelentés 
2025. február 4. – KISZo.net 

Egyszerre több kárpátaljai katonaáldozatról szólnak a legfrissebb hírek. Vannak köztük magyar 

származásúak is. A nagyszőlősi születésű Derceni György január utolsó napjaiban esett el a 

Doneck megyei Pokrovszk térségében. Az 1998-as születésű fiatalember tengerészgyalogosként 

szolgált az ukrán hadseregben. Ma helyezik őt végső nyugalomra Nagyszőlősön. Bajtársa, 

Donov Szerhij szintén vele együtt vesztette életét. Ungváron hétfőn kísérték utolsó útjára Pap 

Róbertet, aki 34 évesen vesztette életét a fronton. A megyeszékhelyen ma is lesz temetés. A 

háború legújabb ungvári áldozatát, Dmitro Cacurát búcsúztatják a megyeháza előtti téren. 

 

Magyar Olvasóklub Ungváron 
2025. február 4. – KISZo.net 

Ungváron minap hagyományteremtő eseményre került sor: könyvrajongók gyűltek össze, hogy 

közösen megvitassák Szabó Magda Abigél című regényét. A találkozó nemcsak irodalmi 

eszmecserét kínált, hanem egyben közösségi élményt is, hiszen a résztvevők különböző helyről 

és korosztályból érkeztek, de mindannyian osztoztak az olvasás szeretetében. Az első Ungvári 

Magyar Olvasóklub február 2-án került megrendezésre a Paperova könyves kávézóban. Az 

esemény megálmodója elárulta, szeretné, ha a klub nemcsak az olvasás örömét teremtené meg 

a résztvevőknek, hanem az irodalom szeretete által egy erős közösség is épülne, amely hosszú 

távon meghatározó része lenne a helyi magyar közösség kulturális életének. 
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. február 4. – Kossuth Rádió 

 

„Egész életét a népi teremtő erő tudományos feltárásának s a politikai érvényesülésének 

szentelte. …. Terepül saját szülőföldjét, a Székelyföldet választja, s ezt aztán tíz év alatt – a 

diákkori tervének megfelelően -, keresztül-kasul bejárja. Joggal mondhatta ezek után, az 

országgyűlés harcos ellenzési képviselőjeként: - ’Senki jobban nem ismeri népünk jó és rossz 

tulajdonságait, mint én, ki évtizedek óta a szegények viskóinak küszöbét tapodom, a néppel 

érintkezem és vele érzek. A neves népdalgyűjtő unitárius püspök Kriza János támogatta Orbán 

Balázst ’a nép barátját’ képviselővé választásában, és hosszú éveken át buzdította tudományos 

munkássága folytatására” – írta Kós Károly. Orbán Balázs, a néprajzkutató című 

tanulmányában 1957-ben. 1829. február 3-án született Orbán Balázs. Hagyományőrző 

huszárok felvonulásával, az Orbán Balázs Általános Iskola diákjainak dalaival és ünnepi 

beszédekkel emlékeztek hétfőn Székelyudvarhelyen a tudósra. A városvezetők, a budavári 

testvérkapcsolat képviselője, valamint Kovács István unitárius püspök Orbán Balázs óriási 

szellemét, tudásvágyát, kíváncsiságát és szabadságvágyát emelte ki a legnagyobb székely egész 

alakos szobra előtt.  A nap folyamán az életéről szóló rajzfilmet vetítettek diákoknak, illetve az 

időseknek előadást tartottak Orbán Balázs kevésbé ismert kalandjairól.  

 

A Romániai Magyar Pedagógusok Szövetsége 1991-től képzéseket és pályázatokat szervez az 

erdélyi magyar pedagógusok számára, partnerkapcsolatban van a romániai és a külföldi 

oktatási szervezetekkel, mindemellett az oktatási rendszer javítását és hatékonyságát 

szorgalmazza, segíti. Az RMPSZ tavalyi évéről és az idei tervekről Burus-Siklódi Botond 

országos elnök beszél.      

 

A Kossuth Alapítvány elnöke, Végh Sándor és segítői működtetik a magyar állam tulajdonában 

lévő Kossuth Házat, amely elég fontos szerepet tölt be Washington és vonzáskörzetében élő 

magyarság körében. Az idei tervekről beszél Végh Sándor.  

 

A 19-20. század fordulóján tömegek vándoroltak ki szülőföldükről. Az alacsony földár miatt 

jelentős számban indultak el délnek, így Bosznia-Hercegovinába is. A századfordulón 

Boszniában több ezer magyar élt.  A huszadik század elején élénk magyar élet zajlott az ország 

több városában: magyar iskolák, kulturális egyesületek működtek Szarajevóban és 

Mosztárban. A napjainkban itt élő magyarság szinte kivétel nélkül vajdasági vagy drávaközi 

gyökerekkel rendelkezik. Igaz ez Muratovity Irmára is, aki a délvidéki Topolyán született.  

 

Minden szülő a legjobb oktatást szeretné gyermekének. Magyarkanizsán néhány család ezért 

úgy határozott, hogy magánóvodát hoz létre, amely napköziként működhet. A Waldorf-

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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pedagógia módszereivel oktatnak, s annak ellenére, hogy a szülők maguk állják a költségeket, 

az érdeklődés nagy, bővítést terveznek, s közben már egy magániskola is beindult.  

 

Az esküvőt imitáló farsangi menet rezesbandából, menyasszonyból és vőlegényből, vőfélyből 

és násznépből áll, akiket a bolondszekér és a batyukás bolondkerék követ.. A fiatal legényekből 

álló farsangi menetet a koldusnak öltöző gyerekek egészítik ki, akik tojást, szalonnát és 

pénzadományokat gyűjtenek az esti, báli lakomához. Bár a szervező a ló hátáról azt kiabálta, 

hogy mindenkinek törjön el a lába, ha nem megy el a bálba, úgy tudjuk, az ürmösieknek a 

hétvége után is mind két lábuk sértetlen.  A 18 éves szervező Bódi Nimród mesél a Brassó 

megyei Ürmösön a farsangi felvonulásukról, ahol sok bolond volt egy helyen, ahogy a kóboros 

szekérre is felírták.  
 


